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Republika e Kosovës
Republika Kosovo-Republic of Kosovo

Kuvendi - Skupština – Assembly

VI Saziv
Jesenje zasedanje

Komisija za ljudska prava, ravnopravnost polova, 
nestala lica i peticije  

P-br. 29/2018

Priština, 10. septembar 2018. godine

Z A P I S N I K

Sednici su prisustvovali: Duda Balje, Lirije Kajtazi, Mexhide Mjaku-Topalli, Saranda
Bogujevci, Teuta Haxhiu i Fisnik Ismaili.  

Odsutni: Saša Milosavljević, Mirjeta Kalludra, Luljeta Veselaj-Gutaj, Shemsi Syla, i Albulena
Balaj- Halimaj. 

Osoblje za podršku Komisiji: Selman Ymeri, koordinator i Sulltane Gashi, službenica oblasti. 

Ostali učesnici: Lina Ingelstam, direktor Međunarodnih programa Save the Children, Švedska,
Paola Castro Neidestram, rukovodilac Departmana za razvoj, Save the Children, Švedska, Mie
Melin, Direktor tematske oblasti, Save the Children Švedska, Ahmet Kryeziu, direktor Save the
Children na Kosovu, Kanarina Shehu, tematski specijalista za zaštitu dece, Melita Kabashi,
koordinator  za avociranje i kampanju, Mehmet Krasniqi, Ekonomia Online i Xhemajl
Kuliqi-KDI.

Sednicom je predsedavala Duda Balje, predsednica Komisije.

Članovi Komisije nisu imali primedbe ni ostale predloge na dnevni red predložen od strane
predsednice Komisije, stoga Komisija je odvila radove sledećim:

Dnevnim redom:

1. Sednica Funkcionalne komisije sa delegacijom koju predvodi Gđa. Lena
Ingelstam-direktor Međunarodnih programa Save the Children u Švedsku;
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2. Usvajanje zapisnika sa prethodnih sednica;

3. Razno.

1. Sednica Funkcionalne komisije sa delegacijom koju predvodi Gđa. Lena
Ingelstam-direktor Međunarodnih programa Save the Children u Švedsku

Predsednica - na početku je pozdravila delegaciju Save the Children iz Švedske i pohvalila
stalnu podršku koju pružaju Funkcionalnoj komisiji u vezi sa Nacrtom zakona o zaštiti dece.
Ona je obavestila goste da je Komisija isti usvojila u načelu i preporučila Skupštini Kosova na
usvajanje na prvom razmatranju, a zatim ćemo dati svoj doprinos kao Komisija, kako bi imali
dobar i važeći zakon.
Zatim je govorila i o drugim aspektima vezanim za tekst Nacrta zakona o zaštiti dece, sa
posebnim naglaskom na zaštitu dece od korišćenja Interneta, a takođe se zainteresovala da se
najbolje prakse u vezi ovog pitanja inkorporišu u ovaj nacrt zakona, tokom faze
amandmandovanja.

Saranda Bogujevci – navela je da je Nacrt zakona o zaštiti dece u Skupštini na prvom
razmatranju i nakon usvajanja u načelu imamo priliku da uradimo izmene i da imamo što bolji
zakon i u interesu zaštite dece. Zatim je naglasila da imamo dobre zakone, ali problem je
sprovođenje zakona, nije problem samo budžet, već i drugi aspekti i da je i u razvijenim
zemljama bilo potrebno vreme za izmene, ali ćemo raditi i organizirati promotivne kampanje i
verujemo da ćemo u tom pogledu postići cilj.

Mexhide Mjaku-Topalli – zahvalila se na podršci koju pružaju Komisiji, kao u prošlom
sazivu tako i sada za obuku o pozitivnoj roditeljskoj disciplini i stalnoj podršci u vezi sa
Nacrtom zakona o zaštiti dece. Stojim iza onoga da model budu kuće koje smo videli u
Švedskoj i navela je da je dobro da se vidi praksa kako je druga zemlja eliminisala pojavu
zloupotrebe interneta od strane dece, takođe značajna tema je i pružanje usluga deci sa
ograničenim sposobnostima, kao i prilikom razmatranja i amandmandovanja Nacrta zakona o
zaštiti dece, možete nam pružiti podršku kako bi izradili bolji zakon. 

Teuta Haxhiu – zahvalila se gostima iz Save the Children za sastanak i na stalnoj podršci,
navela je da imaju veoma dobro osoblje na Kosovu i zahtevamo da nam pomognete kako bi
izradili što bolji i sprovodljiv Zakon o zaštiti dece, zatim je navela da je na njeno  insistiranje i
njenih kolega, Skupština održala parlamentarnu raspravu o pristupu dece Internetu, postoje i
neke preporuke, ali bi bilo dobro da se vide i iskustvima drugih zemalja i šta možemo učiniti u
ovoj oblasti i u ovom zakonu.

Fisnik Ismaili – istakao je da što se tiče Nacrta zakona o zaštiti dece, pružiću svoju podršku i
kad god budem mogao biću prisutan i verujem da ćemo izraditi dobar zakon, potrebna nam je
podrška posebno u sprovođenju zakona, jer će to biti veliki izazov.

Lena Ingestam - zahvalila se članovima Komisije što su pronašli vreme za sastanak i navela
da će sutra posetiti grad Prizren u vezi sa funkcioniranjem zaštite dece i dobro je da vi
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pokrenete različita pitanja koja utiču na zaštitu dece. Informisani smo o koracima koje je
Komisija preduzela za Zakon o zaštiti dece, kao i o pitanjima koja su pokrenuta za bezbednost
dece na internetu, ali takođe bi želela da čujem i vaše mišljenje o zabrani telesnog kažnjavanja,
što je i deo nacrta zakona.

Mie Melin - Podržavam vas u naporima koje ste preduzeli da unapredite Zakon o zaštiti dece.
Ona je navela da zabrana telesnog kažnjavanja nije bio lak proces ni za Švedsku, gde je trebalo
da se o tome diskutuje 20 godina, što se tiče pitanja bezbednosti dece na internetu, želeli bismo
da čujemo vaše stavove u vezi s tim i razmotrimo mogućnost kako vam možemo pomoći u
adresiranju ovog pitanja.

Lirije Kajtazi – navela je da je u prethodnom sazivu ovaj zakon prošao sve procedure, ali
zbog raspuštanja Skupštine i izbora nije usvojen i ono što je uticalo da ostane duže u proceduri,
bili su budžetski troškovi zakona koji takođe daje život zakonu, a sada smo ponovo u procesu i
verujem da ćemo ga pažljivo razmotriti i učini ćemo sve što je potrebno kako bi imali dobar i
sprovodljiv zakon za dobrobit dece i zainteresovana je da zna da li dečiji domovi  moraju ostati
na lokalnom i centralnom nivou.

Mie Melin – istakla je da se dečijim domovima upravlja i na lokalnom nivou i u Švedskoj je na
početku bilo kao pilot projekat, kako bi pokazali zajednici koristi koje deca dobijaju tokom
njegovog rada. 

Ahemt Kryeziu – naglasio je da se zahvaljuje Komisiji na prijemu i da je od interesa da vas
Save the Children podrži u ovim važnim procesima, a naročito za Zakon o zaštiti dece, ali
istovremeno zajedno smo sa civilnim društvom i lokalnim organizacijama kako bi diskutovali
o dečijim pitanjima i zajednički do sada, svaku podršku koju smo pružili, bila je  koordinirana
sa lokalnim organizacijama i zahvaljujemo se što su uzeti u obzir i mi smo na pravom putu i vi
ćete imati našu podršku u ovom procesu i verujem da ćemo biti zajedno i u sprovođenju ovog
zakona.

Predsednica - na kraju ovog sastanka, zahvaljujem se gostima iz Save the Children na saradnji
i stalnoj  podršci Komisiji, posebno za Nacrt zakona o zaštiti dece i pokrenutim temama na
ovom sastanku i verujem da će se ova saradnja nastaviti i u buduće. 

2. Usvajanje zapisnika sa prethodnih sednica

Predsednica je zaključila da je Komisija usvojila zapisnike sa sednica održanih 21. juna i 11.
jula 2018. godine, bez primedbi.

3. Razno.

Komisija je odlučila da se na narednoj sednici ponovo razmotri Plan rada za jesenje zasedanje
2018. godine, kao i da se odluči o danu posete Memorijalnom kompleksu u selo Meja u
Đakovici.
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Komisija je odlučila da se naredna sednica održi 17. septembra 2018. godine, u 10:00 časova.

Sednica je završena u 15:30 časova.

Pripremilo:
Osoblje za podršku Komisiji

                                                                                                                  Predsednica Komisije,
                                                                                                                      _______________
                                                                                                                          Duda Balje


